
ب�ا آغ�����از 
سعيد احمديان

   گزارش
واکسيناسيون 
ورزش��کاران 
المپيک�ي و پارالمپيکي از دي�روز، حالا آنها 
بدون اينک�ه دغدغه کرونا داش�ته باش�ند، 
مي توانند با خيالي آسوده آماده درخشش در 
المپي�ک توکي�و در م�رداد امس�ال ش�وند.

در فاصله کمتر از چهار ماه تا روشن شدن مشعل 
المپيک توکي��و، المپيکي ها و ورزش��کاراني که 
مي خواهند به رقابت هاي کس��ب س��هميه اعزام 
شوند، اين هفته ها اردوهاي پرفشاري را براي حضور 
پرقدرت در اين مسابقات پش��ت سر مي گذارند. 
در اين شرايط واکسيناسيون ورزشکاران يکي از 
مهم ترين دغدغه هاي مسئولان کميته ملي المپيک 

و وزارت ورزش در چند ماه گذشته بوده است.
  بدون زدن واکسن به توکيو نياييد

زمستان سال گذش��ته بود که با وجود تمام حرف 
و حديث هايي که درب��اره لغو کلي المپيک توکيو 
به گوش مي رس��يد، س��رانجام ژاپني ها و کميته 
بين المللي المپيک حرف آخر را زدند و تأکيد کردند 
که المپيک 2020 با تأخير يک ساله مرداد 1400 
در توکيو برگزار خواهد شد و قرار نيست دوباره به 
تعويق بيفتد. پس از قطعي شدن برگزاري المپيک، 
واکسيناس��يون المپيکي ها به يک��ي از برنامه ها و 
اولويت هاي اصلي در کش��ورهاي مختلف تبديل 
و تلاش کش��ورهاي مختلف براي واکسيناسيون 

ورزشکاران المپيکي شان آغاز شد. 
کميته بين الملل��ي المپيک هم متعهد ش��د تا 

کميته های ملی المپيک را در دسترسی به واکسن 
کوويد 1۹ برای ورزشکاران خود قبل از آغاز توکيو 
 ،IOC2020 پشتيبانی کند. باخ و ساير مقامات
از جمله دان��کا بارتکووا، نايب رئيس کمس��يون 
ورزشکاران، ورزشکاران را تشويق کرده اند که در 
 IOC صورت امکان واکس��ن بزنند و چندين بار
به طور علنی ابراز اميدواری کرده است که بسياری 
از شرکت کنندگان خارجی قبل از توکيو 2020 
در مقابل کوويد 1۹ واکسينه شوند. البته کميته 
بين المللی المپيک خاطرنشان کرده بود که جلوتر 
از کسانی که بيشتر به واکسيناسيون احتياج دارند 
در صف نمی ايستد و تأکيد کرده که الزام واکسن 

در ورزش برای ورزشکاران اجباری نخواهد بود.
  گامي مهم براي يک المپيک بي خطر

پس از قطعي ش��دن المپيک با وجود پيش��نهاد 
چيني ها براي واکسيناسيون ورزشکاران المپيک 
توکي��و، تلاش ه��اي کش��ورهاي مختل��ف براي 
واکسيناسيون ورزشکاران شان آغاز شد و مجارستان، 
صربستان و ليتواني از جمله اولين کشورهايي بودند 
که از آغاز واکسيناس��يون المپيکي هاي شان خبر 
دادند. در اين بين برخي کشورها مانند روسيه حتي 
پيشنهاد داده اند که ورزشکاران کشورهاي ديگر را 

نيز مي توانند واکسينه کنند. 
س��اولگ ماتيتس��ين، وزي��ر ورزش روس��يه 
2۹بهمن ۹۹  از ورزشکاران کشورهای مستقل 
مش��ترک المنافع دعوت کرد تا با واکسن روسی 
عليه ويروس کرونا واکس��ينه ش��وند: »همه ما 
بخش��ی از يک خانواده بزرگ ورزش��ی هستيم 

که در آن رس��م اس��ت به يکديگر کمک کنيم. 
بنابراين م��ا آماده ايم که به عن��وان يک اولويت، 
امکان واکسيناس��يون ورزشکاران تيم های ملی 
کش��ورهای عضو مش��ترک المنافع با واکس��ن 
روسی را فراهم کنيم. اين يک گام مهم در جهت 
برگزاری ايمن بازی های المپيک در توکيو است.« 
وي چنين گامی را در مس��ير برگزاری بی خطر 

بازی های المپيک تابستانی مهم خواند.
  ورزشکاران اولويت فاز يک شدند

در ايران نيز اگرچه فرهاد مرادی، دبير ستاد مقابله 
با کرونا در ورزش اوايل بهمن ۹۹، ورزش��کاران را 
اولويت واکسيناسيون ندانست، اما مسئولان کميته 
ملي المپيک از آغاز رايزني براي واکسيناس��يون 
ورزش��کاران خبر دادند.  25 بهم��ن ۹۹ بود که 
صالحی امي��ری، رئيس کميته مل��ی المپيک در 
حاشيه بازديد از فدراسيون پزش��کي ورزشي از 
نياز به 20هزار دوز واکس��ن براي واکسيناسيون 
المپيکي ها خبر داد: »پنج شنبه جلسه ای با وزير 
ورزش برای واکس��ن داش��تيم. نظر ما اين بود با 
چينی ها مذاکره کنيم و با توجه به برگزاری س��ه 
رويداد در چين، از اين کشور واکسن تهيه کنيم. 
حداقل 20 هزار دوز واکسن برای 10 هزار ورزشکار 
در ح��وزه قهرمانی نياز اس��ت. واکسيناس��يون 
ورزش��کاران بايد در اولويت باشد که دو راه وجود 
دارد؛ پيش بينی ما در 50 فدراسيون حدود 10هزار 
نفر است و حداکثر ۳0 هزار دوز نياز داريم. شش 
رويداد سال آينده پيش رو داريم و اميدواريم مجوز 
خريد واکسن از چين يا کشورهايی که مدنظر ستاد 

مبارزه با کروناست را بگيريم.«
مسعود سلطاني فر، وزير ورزش نيز هفتم فروردين 
امس��ال از آغاز فرآين��د واکسيناس��يون از نيمه 
فروردين خبر داد: »من مکاتبه ای را حدود 25 روز 
قبل با آقای دکتر نمکی، وزير بهداشت انجام دادم 
و ايشان دس��تور دادند که ورزشکاران المپيکی 
و پارالمپيکی ما که کس��ب سهميه کرده اند و در 
اردوها حضور دارند به عنوان کسانی که بايد حتماً 
به يک درجه ايمنی برسند در مقابل اين بيماری 
چون دائماً در اردوها هستند و به مسابقات کسب 
سهميه می روند در بين مجموعه هايی باشند که 
بتوانند در مرحله اول واکس��ن کرونا را دريافت 
کنند. براس��اس هماهنگی انجام ش��ده بين ما، 
وزارت بهداشت، کميسيون پزشکی، کميته ملی 
المپيک و کميته پارالمپيک و فدراس��يون های 
مختلف از نيمه دوم فروردين ماه کار واکسيناسيون 
ورزشکاران المپيکی و پارالمپيکی ما انجام خواهد 
شد، آن هم به عنوان کس��انی که در مرحله اول 

می توانند واکسن دريافت کنند.«
   آغاز واکسيناسيون المپيکي ها و پارالمپيکي ها 
سرانجام ديروز بود که واکسيناسيون ورزشکاران 
با واکسينه شدن پارالمپيکي ها آغاز شد و به نظر 
مي رسد با ارس��ال اسامي ورزش��ي ها به وزارت 
بهداش��ت در روزهاي آينده، س��رعت بيشتري 
خواهد گرفت تا همانطور که س��يامک افروزي، 
پزشک تيم ملي واليبال هفته گذشته تقاضا کرده 
بود با زدن واکسن، بازيکنان و کادر فنی با تمرکز 

بيشتری تمرينات خود را پيگيری کنند.
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اول رفاقت و جوانمردی بعد نتیجه
مصدومي��ت ناگهانی در واپس��ين دقايق ب��ازی با ش��هرخودرو، کاپيتان 
سرخپوشان را ناچار به درخواست برای تعويض کرد. تعويضی اجباری که 
البته پرسپوليس و هوادارانش را نگران وضعيت سيدجلال کرده، اما اين تنها 
پرسپوليسی ها نبودند که بابت مصدوميت و تعويض اجباری حسينی نگران 
شده بودند و رحمتی، س��رمربی حريف هم با وجود آنکه تيمش زير آماج 
حملات پرتعداد مهمان تهرانی بود، بلافاصله بعد از بيرون آمدن سيدجلال 
نزد او رفت برای آنکه حالش را جويا شود و اين شايد يکی از زيباترين لحظات 
بازی شهرخودرو – پرسپوليس بود که نشان داد هنوز هم فوتبال زيبايی های 
منحصر به فرد خود را دارد و هنوز هم نتيجه و پيروزی برای بسياری از مربيان 
و بازيکنان همه چيز نيست و رفاقت و جوانمردی همچنان می تواند در فوتبال 

لحظات زيبا و به يادماندنی و صدالبته آموزنده اي را به تصوير بکشد.

حاشيه اي بر آغاز واکسيناسيون المپيکي ها و پارالمپيکي ها در کشورمان

پرش از روي کرونا در مسیر المپیک!

 تیم فوتبال زنان سیرجان
آماده حضور در قهرماني آسیا 

تيم شهرداری س��يرجان که جام قهرمانی س��يزدهمين دوره ليگ برتر 
فوتبال زنان را از آن خود کرد، به عنوان نماينده ايران به اولين دوره جام 
باشگاه های آس��يا اعزام می ش��ود. مريم جهان نجاتي، سرمربی اين تيم 
می گويد جام باشگاه های آسيا راه جديدی برای فوتبال زنان باز کرده است 
تا شايد بتوانيم چهره ديگری از فوتبال ايران را به آسيا نشان دهيم. وي در 
ادامه گفت: »رقابت ها طبق برنامه اي اف سي از 2۶ آبان 1400 آغاز می شود. 
حضور در جام  باشگاه ها ثمره ليگ خوب و فعالی است که در چند سال اخير 
داشته ايم و در پی زحمات خانم گلاره ناظمی شکل گرفته است. قرار است 
چند جلسه فنی با خانم ناظمی و مس��ئولان فدراسيون داشته باشيم تا 
برنامه ريزی خود را در جهت برنامه فدراسيون و سازمان ليگ انجام  دهيم. 
بعد از آن تلاش می کنيم هرچه سريع تر آماده شويم، چون بايد برای دو 

جبهه دفاع از قهرمانی در ليگ و حضو در جام باشگاه ها آماده شويم.«

ژيمناستیک ايران سربلند است
زهرا اينچه درگاهي، رئيس فدراسيون ژيمناستيک با اشاره به سال سختي 
که اين رشته پشت سر گذاشت در خصوص عملکرد خود گفت: »از نظر 
مالی و فنی عملکرد قابل قبولی داش��تيم. از نظر حسابرسی در سه سال 
متوالی درجه قابل قبولی گرفتيم و موفق عم��ل کرديم. از نظر فنی هم 
نتايج گوياست. صرف نظر از کسب سهميه که خودمان توقع ايجاد کرديم، 
ورزش��کاران ما به قدری خوب کار کردند که درباره آنها کشورهای ديگر 
خوب می نويسند. فدراسيون جهانی هم در مجله خود به موفقيت ايران 
اشاره کرده که اين برايم خوشحال کننده است. فدراسيون جهانی از جمله 

»تغيير تاريخ ژيمناستيک ايران« نام برده و حالا سرمان بلند است.«

شیوا نوروزی

 دنيا حيدري

 تنيس روی ميز ايران 
به کسب سهميه نوشاد اميدوار است

از درخشش نیما عالمیان تا ناکامی بانوان 
تنيس روی ميز ايران در بازی های المپيک توکيو فعلًا تنها يک س��هميه 
قطعی دارد. با اينکه که نيما عالميان، ملی پوش اين رشته در آخرين ساعات 
سال ۹۹ با کسب سهميه مسافر المپيک شد، بانوان ملی پوش در مسابقات 
انتخابی المپيک ناکام بودند تا تنيس روی ميز ايران به تک س��هميه نيما 
عالميان دلخوش باشد. اين در حالی است که نوشاد عالميان نيز هنوز فرصت 

کسب سهميه از طريق رنکينگ فدراسيون جهانی را دارد.
  طوفان نيما

مسابقات انتخابی در حوزه آسيای ميانه فرصت خوبی بود برای تنيسورهای ايرانی 
که برای کسب سهميه خيز بردارند. با وجود اين از بين چهار نماينده اعزامی به 
امارات فقط يک نفر به اين مهم دس��ت يافت. نيما عالميان با عبور از سد همه 
حريفان خود، حتی برادرش برای دومين بار به سهميه المپيک رسيد. نيما که در 
نيمه نهايی اين رقابت ها برادرش نوشاد را شکست داده بود، در فينال هم کنجايف 

ازبک را برد تا برای بار دوم با قهرمانی در آسيای ميانه راهی المپيک شود.
قهرمانی عالميان قبل از سال تحويل باعث ش��د ورزش ايران سال ۹۹ را 
با گرفتن يک سهميه ديگر به پايان برس��اند. نيما عالميان در توکيو برای 
دومين بار در المپيک به ميدان خواهد رفت. او در المپيک ريو نيز يکی از سه 
نماينده تنيس روی ميز کشورمان بود و با اينکه تجربه حضور در اين بازی ها 
را نداشت، اما در بازی اول حريف امريکايی اش را 4 بر يک شکست داد، ولی 

در دور دوم به رقيبی از رومانی باخت و از ادامه رقابت ها حذف شد. 
  ادامه تلاش های نوشاد 

ديگر ملی پوش تنيس روی ميز ايران همچنان اميدوار به کسب سهميه است. 
نوشاد عالميان که تجربه دو دوره حضور در المپيک را دارد با شکست برابر برادر 
کوچک ترش نتوانست در رقابت های انتخابی آسيا موفق ظاهر شود. نوشاد در 
المپيک ريو با رنکينگ ۹8 در دور نخست بازی ها به حريف اسلوونيايی باخت 
و حذف شد. با اين حال او در المپيک لندن حريفانی از استراليا و هنگ کنگ را 
شکست داد، ولی در دور سوم نتيجه را به تيمو آلمانی واگذار کرد. نوشاد هنوز 
برای رسيدن به المپيک توکيو شانس دارد.  تکليف 58 سهميه بخش مردان 
مشخص شده و با برگزاری دو رقابت انتخابی در قاره های اروپا و امريکا تکليف 
ساير سهميه ها نيز مشخص خواهد شد. پس از آن است که فدراسيون جهانی 
رنکينگ را اعلام خواهد کرد و يک سهميه باقی مانده آسيا به بهترين تنيس باز 

قاره که هنوز سهميه نگرفته اختصاص خواهد يافت. 
  جای خالی بانوان 

تنيس روی ميز بانوان ايران در اي��ن دوره از بازی هاي المپيک نماينده ای 
نخواهد داشت. در رقابت های انتخابی آسيا ندا شهسواری و شيما صفايی 
حضور داشتند، اما صفايی بعد از دو باخت متوالی و شهسواری نيز پس از دو 
باخت و يک پيروزی دست شان به سهميه توکيو نرسيد. اين در حالی است 
که شهسواری در دو دوره متوالی المپيک )لندن و ريو( حضور داشته، اما با 

اين ناکامی نتوانست در گرفتن سهميه هت تريک کند. 
  شانس کسب سهميه دوم

سرمربی تيم ملی تنيس روی ميز به کسب دومين سهميه المپيک اميدوار 
است. جميل لطف الله نسبی در گفت وگو با فارس با اشاره به وضعيت نوشاد 
عالميان گفت: »اين موضوع به دو عامل بستگی دارد؛ مسابقات کسب سهميه 
المپيک در اروپا و امريکا و اينکه چه تعداد بازيکن برای المپيک انتخاب شوند. 
اگر بازيکنانی که سهميه کسب می                                   کنند در رنکينگ بالاتر از نوشاد باشند، 
می توان اميدوار بود که اين بازيکن هم به المپيک راه پيدا کند.« سرمربی تيم 
ملی در خصوص برنامه های تيم اظهار داشت: »تا المپيک مسابقه آنچنانی 
برگزار نمی شود، فقط قرار است يک مسابقه در چين برگزار شود که آن هم 
شرايط سختی دارد و بازيکنان بايد دو هفته قرنطينه شوند. به نظر من ارزش 
ندارد در اين رقابت شرکت کنيم، چراکه خيلی سخت است که بازيکن دو هفته 
در قرنطينه باشد. دو، سه روز در قطر قرنطينه بوديم و نمی شد تحمل کرد، چه 
برسد به دو هفته، حتی بازيکنان اروپايی هم معتقد بودند اين کار خيلی سخت 
است و اگر خود چينی ها هم دو هفته قرنطينه شوند، ما شرکت می کنيم. به 
فدراسيون اين پيشنهاد را داده ايم که بازيکنان خارجی هم سطح يا بالاتر از 
نوشاد و نيما به ايران بيايند تا با آنها تمرين کنند يا نيما به کمپ های تمرينی 
در اروپا برود. بايد ببينيم شرايط چگونه خواهد بود.« مهرداد علی قارداشی، 
رئيس فدراسيون تنيس روی ميز هم در گفت وگو با ميزان شانس المپيکی 
شدن نوشاد را ۹0 درصد عنوان کرد: »نوشاد عالميان با توجه به وضعيتی که 
در رنکينگ جهانی دارد، به احتمال ۹0 درصد المپيکی خواهد شد. البته بايد 

يک ماه و نيم ديگر صبر کنيم تا اين موضوع قطعی شود.«

لیورپول در مسیر بازگشت 
پيروزی مقتدرانه برابر آرس��نال بازگشت 
ليورپول به روزهای خوب را سرعت بخشيد. 
قرمزها در عرض 18 دقيقه س��ه بار دروازه 
توپچی ها را در ورزشگاه امارات فرو ريختند تا 
نشان دهند مصمم به جبران گذشته هستند. 
مدت هاست که همه به ديدن ليورپول ضعيف 
عادت کرده اند، ولی عملکرد اين تيم در چند 
بازی اخير نشان از تحول بندرنشينان دارد. 
آنها به يک چهارم نهايی ليگ قهرمانان صعود 
کرده اند و ديداری سخت با رئال را در پيش دارند. اينکه بازيکنان کلوپ به 
زدن س��ه گل قانع نبودند و برای رسيدن به گل های بيشتر می جنگيدند، 
يعنی همه برای بازگشت يکدل هستند. غلبه بر آرسنال در بهترين زمان 
ممکن رخ داد؛ درست قبل از بازی با رئال، ليورپول خودش را به چهار تيم 
اول جزيره نزديک کرده، به ويژه که چلسی ناباورانه به وست بروموويچ باخت 
تا همه چيز به سود ياران کلوپ پيش برود. با اينکه عملکرد ضعيف قرمزها 
همه را نااميد کرده بود، ولی هنوز می توان به اين تيم و آينده اش اميدوار 
بود. رضايت س��رمربی از مدافعان، هافبک ها و مهاجمان تيمش روحيه 
بازيکنان را نيز بالا می برد. از ماه اکتبر سال گذشته تاکنون اين سومين برد 
متوالی ليورپول محسوب می شود. به نظر می رسد که مدافع عنوان قهرمانی 
انگليس بالاخره بر مشکلاتش غلبه کرده و اگرچه زمان و امتيازهای زيادی 
را از دس��ت داده، ولی با اميدواری پيش می رود. فاصله گرفتن با صدر و از 
دس��ت دادن جايگاه رؤيای دبل قهرمانی را نقش برآب کرده و تنها چاره 
باقی مانده حضور در بين چهار تيم بالانشين جزيره است که البته رسيدن 
به اين هدف نيز آسان نخواهد بود. امتياز تيم های ميانه جدول نزديک به هم 
است و گرفتن سهميه ليگ قهرمانان رقابت را بيشتر کرده است. از طرفی 
حضور در يک چهارم نهايی ليگ قهرمانان هنوز برگ برنده اصلی يورگن 
کلوپ محسوب می شود. در حالی که منتقدان او منتظر صادر شدن حکم 
اخراجش بودند، اما موفقيت ليورپول در اروپا مانع از اين اتفاق شد. گذشتن 
از سد رئال و صعود به نيمه نهايی اگرچه کاری دشوار به نظر می رسد، ولی به 

واقعيت تبديل کردن اين رؤيا يعنی احيای دوباره ليورپول.

3 هدف مهم کاراته در 1400

برنامه مسابقات گزينشي کشتي المپیک آسیا اعلام شد
برنامه رقابت های       خبر
ينش������ی  گز
المپيک در قاره آسيا مش��خص شد. رقابت های 
گزينشی المپيک در قاره آسيا برای مشخص شدن 
۳۶ سهميه کشتی فرنگی، زنان و آزاد روزهای 20 
تا 22 فروردين ماه در شهر آلماتی قزاقستان برگزار 
می شود. بر اين اس��اس فرنگی کاران کشورمان 
بامداد روز 17 فروردين ماه و آزادکاران کشورمان 
نيز بامداد 1۹ فروردين ماه ب��رای حضور در اين 

رقابت ها راهی کشور قزاقستان می شوند. در 
کش��تي فرنگي؛ محمدرض��ا گراي��ي در ۶7 
کيلوگرم، حسين نوري در 87 و محمدهادي 
ساروي در ۹7 کيلوگرم با هدايت محمد بنا عازم 

مسابقات مي شوند. در کشتي آزاد هم اميرمحمد 
يزداني در ۶5، يونس امامي 74 و محمدحسين 
محمديان در ۹7 کيلوگرم ب��ا هدايت غلامرضا 
محمدي براي به دس��ت آوردن سهميه المپيک 

روي تشک خواهند رفت.

مرحله نيمه نهاي��ي رقابت هاي 
فريدون حسن

     بازتاب
ليگ برتر بسکتبال ايران عصر 
امروز ب��ا انجام ديدار حس��اس 
شهرداري گرگان و شيميدر آغاز مي شود. اين دو تيم از ساعت 

18:۳0 در تالار بسکتبال آزادي مقابل هم قرار مي گيرند. 
چهار تيم ش��هرداري گ��رگان، ش��يميدر، مهرام و نف��ت آبادان 
تيم هايي هستند که در اين مرحله براي رسيدن به فينال تلاش  و 
بازي هاي شان را از امروز آغاز مي کنند. اين مرحله به صورت سه برد 
از پنج  مسابقه برگزار مي شود. تقابل مهران شاهين طبع و مصطفي 
هاشمي، سرمربيان دو تيم هميشه حساسيت هاي خاص خود را 
داشته است، يک تقاقبل سنتي و سخت که حالا در حساس ترين 
زمان ممکن تکرار مي شود، جايي که يکي از آنها به فينال مسابقات 
راه پيدا مي کند. حالا اين حساسيت به مرحله نيمه نهايي رقابت هاي 
ليگ برتر کشيده شده است. ش��هرداري گرگان با شاهين طبع تا 
اينجاي کار باخت نداش��ته و مي خواهد به روند شکست ناپذيري 

خود ادامه دهد. در آن سوي ميدان هم تيم خوب و سرحال شيميدر 
حضور دارد. تيمي که س��خت مي بازد و جالب اينکه تيم هاشمي 
موفق شد اولين شکس��ت مهرام را که در شکست ناپذيري رقيب 
شهرداري گرگان بود رقم بزند، پس به اين مي انديشد تا هم اولين 
باخت ش��هرداري را رقم بزند و هم يگ گام بزرگ و مؤثر به سمت 
فينال رقابت ها بردارد. در ديگر بازي اين مرحله عصر فردا دو تيم 
مهرام و نفت آبادان مقابل هم صف آرايي مي کنند. سرمربي تيم نفت 
آبادان با اشاره به حساسيت بالاي اين مرحله از مسابقات، توانمندي 
هر چهار تيم حاضر در نيمه نهايي را عامل سخت شدن حدس زدن 
قهرمان مسابقات عنوان کرد. حامد سامري گفت: »فکر می کنم 
نيمه نهايی امسال جذاب باشد، چون نتيجه هيچ مسابقه اي قابل 
پيش بينی نيست. سال هايی را در گذشته داشتيم که فيناليست های 
ليگ تقريباً قابل تشخيص بودند، اما امسال اينطور نيست و چهار 
تيم خوب را در اين مرحله داريم که هر يک مدعی هس��تند. هر 
بازی شرايط خاص خود را دارد و تيم ها کار سختی در پيش دارند.«

آغاز نيمه نهايي ليگ برتر بسکتبال

جدال سنتي شاهین طبع با هاشمي 

تنها فرصت حضور کاراته در المپيک يک 
حامد قهرماني

     چهره
فرصت طلايي براي کاراته کاهاي کشورمان 
است تا با درخشش در بزرگ ترين آوردگاه 
ورزش جهان توانايي هاي خود را بيشتر از قبل مقابل ديدگان علاقه مندان 
ورزش جهان نمايش دهند. شهرام هروي، سرمربي موفق تيم ملي کاراته 
ايران که مدت ه��ا از اظهارنظر در خصوص وضعيت تيم و ش��اگردانش 
خودداري مي کرد، ديروز مهر سکوت خود را شکست و در گفت وگويي به 
خبرگزاري تسنيم گفت: »مصاحبه نکردنم به معناي عدم پاسخگويی به 
رسانه ها نبود، اما با توجه به برگزار نشدن مسابقات ترجيح دادم در اين 
مدت بيشتر روی برنامه  های تيم ملی متمرکز شوم. از طرفی 
مسائل ديگری نيز وجود داشت که بعد از پايان رقابت های 
المپيک ب��ه آن خواهم پرداخ��ت، ام��ا در مقطع فعلی 
مهم ترين موضوع، موفقيت در المپيک و به ثمر رساندن 
زحمات 50 ساله جامعه کاراته است. جاي تأسف است 
که براي المپيک مجبوريم از بين دو قهرمان کشور و 
جهان، يعني پورش��يب و گنج زاده يکي را انتخاب 
کنيم. اين اتفاق بزرگ ترين حسرت در اردوي تيم 
ملي اس��ت. با اين حال بايد روي برنامه هاي خود 
متمرکز باشيم. ما در سال 1400 سه هدف داريم؛ 
موفقيت در المپيک، مس��ابقات قهرماني آس��يا و 
رقابت هاي قهرماني جهان. مي خواهيم براي اولين بار 

در مسابقات جهاني در هر پنج وزن مدال کسب کنيم.«

نيک رايت 

اسکای اسپورتس

 کاش درس بگیريم
کاش نظارتي وجود داشته باشد

به تريج قبای ش��ان برخورده بود که چرا بايد مديريت شان به خصوص در 
پرونده ويلموتس زير سؤال برود و بی کفايت و نالايق خوانده شوند. صدالبته 
که بايد بعد از فاجعه ای که به بار آورده بودند قيافه هم بگيرند برای منتقدان و 
مردم که چرا از گل نازک تر به آنها گفتند، وقتی بعد از گذشت هفته ها و ماه ها 
گوش هيچ يک از آقايان بابت قراردادی که حتی گريبان پرسپوليس را هم 

گرفته و سه دنگ آن را نيز به باد داده، پيچانده نشده برای پاسخگويی!
بی س��رو صدا توافق می کنند؛ گاه بلژيک و س��فارت ايران برای خريدن ناز 
ويلموتس و گرفتن امضای او بعد از دادن زيرلفظی هنگفتی که جيب مردم 
را سوراخ می کند و گاه در همين ساختمان سياهرنگ خيابان سئول يا حتی 
سفره خانه ای شيک برای جلب رضايت شرکتی که پيشتر دست به جيب شده 
بود برای پرداخت طلب 2 ميليون دلاری ويلموتس که تازه قسمت کوچکی از 
بدهی هنگفت مردی است که نه از توانايی های فنی او که از شخصيت خاصش 
تعريف ها می کرد رئيس سابق فدراسيون! توافق بر سر نيمی از باشگاهی که 
وزارت ماه هاس��ت تلاش برای خصوصی کردنش را در بوق و کرنا کرده، اما 
نيمی از آن قبل از آنکه پای خصوصی سازی به ميان بيايد، حاتم بخشی شده 

برای پاک کردن يکی از تاريخی ترين گندهای فوتبال ايران!
اين تازه گام های نخست و صدالبته داخلی تبعاتی است که فوتبال ايران 
بايد بابت دستپخت شاهکار تاج و رفقايش پس بدهد. رفقايی که با امضای 
قراردادی ننگين در دورهمی های دوستانه خود نفس فوتبال ايران را به 
شماره انداخته اند، اما مشخص نيست خودشان در روزهايی که فوتبال 
ايران نمی داند بابت شاهکار آنها چه گلی بايد به سرش بگيرد، کجا سرشان 

گرم زندگی خودشان است که صدايی از آنها به گوش نمی رسد.
پيشکش سه دنگ از باشگاه پرس��پوليس برای پرداخت گوشه ای از بدهی 
ويلموتس که سروصدايش را با وام گرفتن از شستا خوابانده بودند، تازه اول راه 
است و هنوز رأی نهايی فيفا در خصوص کليت اين پرونده باقی است. همان 
رأيی که در صورت تأييد آن که هيچ بعيد هم نيست بيش از ۶ ميليون يوروی 
ديگر بايد به جيب مربی باشخصيتی سرازير شود که تاج بارها و بارها فرياد 
زده بود قرارداد او يکی از بهترين قراردادهايی است که در فوتبال ايران به امضا 
رسيده و وزير ورزش هم مدعی اضافه کردن بندی به اين قرارداد بود که مولای 
درز آن نمی رفت و گفته می شد که با درس گرفتن از قرارداد قبلی پای توافق با 
مرد بلژيکی امضا شده، اما حالا آقايانی که با افتخار از شاهکاری که با ويلموتس 
بسته بودند حرف می زدند، نه فقط پيدای شان نيست که ديگر حتی زحمت 
انداختن توپ به زمين ديگری را هم به خود نمی دهند. البته دليلی هم ندارد 
وقتی تاوان اشتباهات فاحش آنها را بعد از مردمی که قرار است جيب شان بابت 
پرداخت به ويلموتس خالی شود به پرسپوليس هم چوب حراج زده  شود تا خم 
به ابروی آقايانی نيايد که با قيافه ای حق به جانب و بی هيچ خجالتی گفتند چرا 

بايد از جيب خود خسارت قرارداد با ويلموتس را بدهند.
اين نتيجه سپردن مديريت فوتبال و ورزش به دست مثلًا مديرانی است 
که نه با توجه به توانايی های فردی که با لابی گری، زبان بازی و وعده های 
صدمن يک غاز روی کار می آيند و تاوان رانت بازی های شان هم بايد از جيب 
مردم و اموال آنها پرداخت شود. اين نتيجه عدم شفافيت و عدم صداقت 
مديرانی است که حرف و عمل شان به هيچ وجه با هم نمی خواند که اگر 
غير از اين بود امروز کاسه چه کنم، چه کنم به دست نمی گرفتند و دست به 
دامان cas نمی شدند يا آن بند تأثيرگذاری که در بوق و کرنا کرده بودند 
به دادشان می رسيد تا نه چوب حراج به يکی از پرطرفدارترين باشگاه های 

ايران زده شود و نه به بيت المال دست درازي شود.
اما اي کاش تمام اينها درس عبرتي شود براي فوتبال ايران. درس عبرتي 
که البته بايد با نظارت درست و پاسخ خواستن از تمام مسببان اين اتفاق 
تلخ گرفته شود تا شايد ديگر ش��اهد چنين اتفاقاتي نباشيم. ويلموتس 
گيت هنوز تمام نشده و بايد منتظر باشيم و ببينيم که بعد از پرسپوليس 

نوبت چه کسي يا چه باشگاهي خواهد رسيد.


